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 INFORMATIEVE RAAD 3 FEBRUARI 2022

                                      Notulen van de vergadering

Voorzitter: de heer K. de Haan
Griffier: de heer M. van Engelshoven

Tevens aanwezig: mevrouw N. van Engelen (GL), mevrouw H. van ’t Riet (GL), mevrouw M. 
van Schoot (GL), mevrouw Y. Yildiz-Kaya (GL), de heer F.B. Simonetti (D66), de heer J.A. 
Jägers (VVD), de heer E.H. Timmer (VVD), mevrouw B.H.M. Wielage (VVD), de heer F. 
Geerts (PvdA), de heer E.S. den Heijer (OPD), de heer P.A. Prins (OPD), de heer J.G.M. 
Sikking (OnPD), de heer L.R. Smits (OnPD) en de heer W. Advokaat (OD).

Vanuit het college aanwezig: wethouder J.D.W. Klaasse en wethouder A.J.M. Scholten 
________________________________________________________

1.  Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststelling agenda

De voorzitter heet iedereen van harte welkom. 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2. Mededelingen portefeuillehouder Scholten

Er zijn geen mededelingen.

3. Bestemmingsplannen Noord – Zuid – Centrum - Buitengebied en Bergwijkpark 
            2021

Ouderenpartij Diemen dankt het college voor het antwoord op de technische vragen over 
dark stores en flitsbezorging naar aanleiding van het Amsterdamse besluit om met een 
voorbereidingsbesluit dark stores niet meer toe te staan. Rotterdam heeft dat inmiddels ook 
besloten en Diemen kan niet achterblijven. Het zet immers de samenleving onder grote druk 
wanneer iedereen via internet zakken chips en biertjes gaat bestellen. Dat geeft een 
gigantische toename van drukte op fietspaden en in straten die daar niet op berekend zijn. 
De fietsers en scooters hebben vaak technische mankementen. Er wordt niet gehandhaafd 
op verkeersregels met als gevolg dat andere fietsers, ouderen en kwetsbaren grote risico’s 
lopen. Vandaag stond een artikel in Het Parool van een stadsdeelbestuurder van Amsterdam 
West die waarschuwde voor een afbrokkeling van de samenleving, het verdwijnen van lokale 
ondernemers in buurtwinkels door de opmars van de flitsbezorgers. Bij elke opening van een 
lokale dark store lekt er geld weg naar een vervreemdend verdienmodel en dat geldt ook 
voor een nieuwe webwinkel in de kelder van het winkelcentrum Diemerplein.
Daar moet met elkaar over worden gesproken wat hieraan kan worden gedaan. Alle fracties 
hebben het boekje Koop Lokaal in hun postvakje gekregen. Met de gevraagde beslissing 
wordt ingestemd.

VVD constateert uit de informatie in de commissie Fysiek domein dat alle genoemde 
bestemmingsplannen zijn geactualiseerd en dat wat niet klopte is meegenomen en kabels en 
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leidingen zijn exact ingetekend. Er is heel veel werk verricht door de ambtenaren. Met de te 
nemen besluiten wordt ingestemd.

GroenLinks zegt dat het veel werk is geweest om alles met elkaar in overeenstemming te 
brengen. De stukken zijn op een heldere manier aan de raad voorgelegd en de technische 
uitleg in de commissie Fysiek domein was ook verhelderend. GroenLinks kan zich vinden in 
de voorgelegde besluiten.

Onafhankelijke Partij Diemen constateert dat de verbeeldingen niet helemaal up-to-date zijn 
maar de fractie kan zich daarin vinden. Er is door de ambtenaren ontzettend veel werk 
verricht en met het raadsvoorstel zal worden ingestemd.

Ons Diemen memoreert dat afgelopen dinsdag in de commissie Fysiek domein een goede 
uitleg is gegeven. Uit de zienswijzen bleek dat de provincie vol lof was over hoe adequaat 
het ambtelijk apparaat heeft gereageerd op de komende Omgevingswet. Hopelijk leidt dit 
niet tot leegloop en kan die kwaliteit binnenshuis worden gehouden. De stukken zijn goed 
voorbereid. Met de voorgestelde beslissing wordt ingestemd.

Wethouder Scholten geeft aan dat het inderdaad veel werk was maar wel nodig in het kader 
van de naderende Omgevingswet. Het is ook nuttig want het is voor leken weer 
overzichtelijker geworden. De invoering van de Omgevingswet is uitgesteld en de minister 
gaat de gemeenten hierover nog consulteren. De minister weet nog niet of dan uitstel wordt 
verleend tot 1 oktober of 1 januari maar het college zal voor 1 januari pleiten want er moet 
nog geoefend worden met de software en tussen 1 juni en 1 oktober zit de zomervakantie en 
dan is er per definitie minder tijd om te oefenen. Hartelijk dank voor de complimenten. De 
gemeente blijft bezig met het zorgvuldig voorbereiden van de Omgevingswet.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

4. Verordening nadeelcompensatie Diemen 2022

GroenLinks kan zich vinden in het voorstel en zal ermee instemmen.

VVD zegt dat het een hamerstuk mag zijn.

Onafhankelijke Partij Diemen vraagt of als mensen het niet met een besluit eens zijn zij bij de 
klachtencommissie van de gemeente Diemen moeten zijn of dat ze meteen naar de rechter 
moeten stappen.

Ons Diemen constateert dat de vigerende verordening nog enige tijd van toepassing blijft op 
lopende aanvragen. Hoe zit het dan met het overgangsrecht? Bijvoorbeeld bij het vaststellen 
van de Arent Krijtsstraat is mogelijk sprake van planschade. Geldt dan voor het 
overgangsrecht de vaststelling van het bestemmingsplan of de bouw? Om welk tijdstip gaat 
het dan?

Wethouder Scholten merkt op dat de datum van het vaststellen van het bestemmingsplan 
maatgevend is en niet de start van de bouw. Dit is een onderdeel van de voorbereiding op de 
nieuwe Omgevingsbeleid.
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Ons Diemen wijst erop dat het tijdstip niet duidelijk staat aangegeven in de verordening 
wanneer het overgangsrecht eindigt. Bewoners of mogelijke initiatiefnemers moeten toch 
weten tot wanneer het overgangsrecht geldt in het kader van de nadeelcompensatie?

Wethouder Scholten meldt dat wanneer iemand het niet eens is met het voorstel voor de 
afwikkeling van de schade de volgende gang naar de rechter is. Wat betreft de vraag van 
Ons Diemen gaat worden uitgezocht hoe het precies zit en daar wordt de raad van op de 
hoogte gesteld.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.
Vervolgens wordt de vergadering geschorst.

De voorzitter heropent de vergadering.

5. Mededelingen portefeuillehouder Klaasse

Er zijn geen mededelingen.

6. Regioplan beschermd wonen en dak- en thuisloosheid Amstelland

VVD constateert dat er veel wordt gesproken over de economisch daklozen. In tegenstelling 
tot de cliënten van de maatschappelijke opvang is hier geen sprake van verslaving of een 
psychiatrische problematiek maar ze komen op straat omdat ze binnen hun eigen netwerk en 
mogelijkheden geen oplossing vinden. De grootste oorzaak van de toename is het enorme 
gebrek aan betaalbare huisvesting. Zij komen dan in een situatie van dreigende dakloosheid 
en het leidt tot een grotere toestroom naar de maatschappelijke opvang.
Er wordt gesproken over het realiseren van passantenplekken in Amstelland voor 
economisch daklozen en het organiseren van passende begeleiding. Iedere Amstelland-
gemeente spant zich in om op eigen grondgebied te zoeken naar geschikte locaties.
De raadvoordracht is slecht leesbaar, een beetje breedsprakig, veel afkortingen. Diemen 
geeft veel uit handen aan Amsterdam en volgt het Amsterdamse beleid maar kan Diemen 
wel voldoende eigen accenten leggen? In de voordracht staat vrijwel niets over de 
problematiek die in Diemen speelt. Er zou bijvoorbeeld informatie in moeten staan wat betreft 
de economisch daklozen om hoeveel mensen het gaat, hoe groot is de problematiek in 
Diemen voor welke doelgroep. Er wordt gesteld dat de uitwerking van het lokaal organiseren 
van de opvang en preventie nog wordt uitgewerkt. Wanneer is dat gereed?

PvdA zegt dat wonen een recht is en de inzet om dakloosheid tegen te gaan is een eerste 
prioriteit. De toegang tot ondersteuning dient laagdrempelig te zijn. Vroegsignalering is 
essentieel. Ook om teleurstelling te voorkomen moet ervoor worden gezorgd dat er geen 
terugval komt. Regels voor de kostendelersnorm kunnen worden opgerekt en daarnaast is 
het verstrekken van een postadres bijna een basisvoorwaarde.
Het is prettig dat nog een korte periode gebruik kan worden gemaakt van Amsterdam als 
centraal punt om langzaam over te kunnen gaan naar zelfstandig handelen. Goed is dat een 
evaluatie is gepland half 2023. Er moeten goede afspraken worden gemaakt met de regio.
De financiële situatie na 2023 wordt spannend omdat de bedragen nog niet definitief zijn. 
Hopelijk geeft de meicirculaire uitstel. Wat gebeurt er als er andere instroom plaatsvindt, lang 
of korter verblijf dan verwacht, een andere verdeling over de regiogemeenten of dat er tekort 
ontstaat. Hoe wordt dat dan opgelost?
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GroenLinks vindt het belangrijk dat de gemeente hulp biedt wanneer dat nodig is met extra 
aandacht voor de groepen die minder zelfredzaam zijn. Daarnaast zijn er mensen die wel 
zelfredzaam zijn maar toch om verschillende redenen dakloos zijn geworden, de 
economische daklozen. De krapte op de woningmarkt maakt het niet gemakkelijk om deze 
mensen van een woning te voorzien en daar ligt nog steeds een opgave voor de regio en 
dus ook voor Diemen. Preventie is van groot belang. Vroeg inspelen op een zorgvraag, 
schulden tijdig aanpakken en integraal werken om problemen op te lossen. Diemen is daar 
goed mee bezig met het project Vroeg erop af.
Dat economische werkloosheid kan leiden tot maatschappelijke zorg of beschermd wonen 
dient te worden voorkomen. Het is een goed idee om dit met elkaar te blijven doen in de 
regio en zo kan ook van elkaars expertise en mogelijkheden gebruik worden gemaakt.
Over welke locaties en welke woningen zou het kunnen gaan wanneer Diemen zoekt naar 
geschikte locaties voor deze doelgroep? Hoe kan de gemeente zich aan de gezamenlijke 
zorgplicht in deze houden?
De aantallen in Diemen zijn relatief laag, te weten 9 in de zorg voor beschermd wonen en 
maatschappelijk wonen en 4 op de wachtlijst. Welke informatie is nodig voor de monitoring 
van deze aantallen of zijn deze in zicht? De gemeente heeft al te maken met de kosten voor 
de jeugdzorg die niet voldoende worden gecompenseerd en dan zijn er ook nog zorgen in 
onderhavig verband. Zijn die zorgen terecht?
Op welke manier wordt de raad verder betrokken bij de uitwerking van het regioplan? Is 
bijvoorbeeld een update in de commissie Transformatie een optie? Gevraagd wordt om een 
uitzondering te maken voor de groep dak- en thuislozen die worden opgevangen per 1 juli 
2021 ten aanzien van de verblijfplaats. Dat is een logische wijziging waarmee akkoord kan 
worden gegaan.

D66 kan ermee instemmen dat de eerste jaren nog gebruik wordt gemaakt van de expertise 
en de middelen van de centrumgemeente en de benodigde gelden en middelen aan 
Amsterdam worden verstrekt. Het is goed dat er nu ook aandacht wordt geschonken aan het 
probleem van de economische daklozen. Jonge mensen tot en met 28 jaar hebben hier weer 
andere behoeftes dan bijvoorbeeld mensen midden in hun carrière, alleenstaanden en 
ouderen. Goed is dat de kostendelersnorm voor deze groep wordt afgeschaft. Ook hier is het 
probleem van onvoldoende betaalbare huisvesting sociaal en in de vrije sector. Gelukkig 
wordt er weer bijgebouwd maar er moet nog op allerlei vlakken heel veel gebeuren.
Het is belangrijk dat de komende jaren goed zicht wordt gehouden op om hoeveel mensen 
het voor Diemen gaat. Nu lijkt het aantal beperkt maar is dat wel zo? Alleen op die wijze 
kunnen de juiste voorzieningen in Diemen of in andere gemeenten ondersteund worden. 
Ook de ondersteuning bij het vinden van een nieuw dak verdient een regionale aanpak. Er 
dient ook bekendheid te worden gegeven aan het feit dat ondersteuning kan worden 
verkregen of dat kan worden doorverwezen via de Brede Hoed zodat mensen niet onnodig 
verder wegzakken, hun baan verliezen of hun gezondheid verder achteruitgaat. Ook kan D66 
instemmen met het verstrekken van middelen aan mensen die in een andere gemeente een 
betere kans op succes hebben. Barrières moeten immers zoveel mogelijk worden 
weggenomen.

Onafhankelijke Partij Diemen vraagt wat de voorwaarden zijn voor mensen die dakloos zijn 
geworden door bijvoorbeeld een scheiding en bij familie intrekken om aan een 
urgentieverklaring te komen. Kan de gemeente daar extra medewerking aan verlenen? Die 
mensen staan nu op een wachtlijst en komen nooit aan de beurt. Zijn de mensen anders 
overgelaten aan degene die hen beoordeelt bij de gemeente?
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Ons Diemen is van mening dat de opvang van kwetsbare EU-burgers en 
ongedocumenteerden ook regionaal moet worden bekeken. In Aalsmeer worden 
bijvoorbeeld mensen uit Schengenlanden gehuisvest door een uitzendbureau maar ze 
kunnen ook weer worden ontslagen en dan staan ze op straat. Die groep wordt in het hele 
plan niet genoemd en dat is verbazingwekkend want het is wel een probleem van deze tijd.
Ouderenpartij Diemen is blij dat de woningdelerskorting voor een proef voor een jaar wordt 
opgeschort. Hopelijk wil de gemeente in de toekomst ook meer experimenteren met de 
mogelijkheden die de Participatiewet biedt.

Wethouder Klaasse geeft aan dat de gemeente Amsterdam in deze alles voor de 
regiogemeenten Amstelland al jaren regelt. In 2015 heeft Amsterdam daarvoor een 
beleidsnota aangenomen. Daarbij was Diemen een lijdend voorwerp maar daar is 
verandering in gekomen want door de doordecentralisatie gaat Amsterdam als 
centrumgemeente minder voor de regiogemeenten doen. Dat betekent dat Diemen meer aan 
de knoppen kan gaan zitten. Dat is al begonnen met de economische daklozen maar dat is 
een nare term want het zijn vaak mensen die in een hele kwetsbare situatie zijn gekomen 
maar omdat ze geen verslavingsproblematiek of psychische problematiek hebben worden ze 
als zelfredzaam aangemerkt. Zij hebben hulp nodig vanuit de lokale netwerken en dat wordt 
ook opgepakt. Amsterdam heeft al een paar jaar geleden gezegd dat de gemeenten die 
groep mensen zelf moet begeleiden. Dat is subregionaal opgepakt want alle gemeenten zijn 
daar net iets te klein voor, behalve misschien Amstelveen. De Blokhuismiddelen zijn voor 
een belangrijk deel in Amstelveen geland door bijvoorbeeld een passantenpension voor 
zogenaamde zelfredzame daklozen en daar worden ook Diemense mensen opgevangen. De 
gemeente Diemen blijft dan verantwoordelijk voor de uitvoering van de Participatiewet voor 
die mensen.
Maatschappelijke opvang vindt nog plaats in Amsterdam. Dat doet Amsterdam goed en alle 
Amstelland-gemeenten zijn daar waarschijnlijk te klein voor. De gemeente Diemen zou 
beschermd wonen voor een deel goed zelfstandig kunnen doen omdat het belangrijk is om 
mensen in hun eigen omgeving op te vangen omdat daar hun netwerk zit. Ook daarin wordt 
vaak opgetrokken met de andere Amstelland-gemeenten. Er is heel veel te doen in 
bijvoorbeeld de opvang van gezinnen. Diemen zou bijvoorbeeld die opvang kunnen 
verzorgen waardoor Amstelveense gezinnen weer hiernaartoe zouden kunnen komen. Die 
solidariteit is uitgesproken maar het is heel moeilijk om plekken te vinden.
Voor een volgend college is het een opgave om aan die solidariteit te voldoen nu de 
gemeenten niet meer kunnen terugvallen op Amsterdam en daar zelf meer de regie in 
nemen.

VVD wijst erop dat er een enorme woningnood is in Diemen. Hoe ziet het college voor zich 
dat Diemen dan gezinnen kan opvangen?

Wethouder Klaasse legt uit dat bijvoorbeeld in Amstelveen een oud hotel en een begeleid 
wonen voorziening die niet meer in gebruik was zijn ingericht als passantenpension. Mensen 
kunnen dan vanaf daar kijken wat hun vervolgstap wordt op de woningmarkt en dat kan in de 
regio zijn of elders waar hun netwerk is. Het is fijn dat er dit soort voorzieningen zijn om 
mensen even op adem te laten komen.

VVD vraagt of er zicht is in Diemen op plekken waar dit zou kunnen? Zijn er leegstaande 
woningen in Diemen enzovoort?

Wethouder Klaasse zegt dat dit is geïnventariseerd maar dat in eerste instantie niets kon 
worden gevonden. Er zouden bijvoorbeeld vrije sectorwoningen kunnen worden gehuurd of 
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gekocht om daar wat te doen of een aantal sociale huurwoningen daarvoor benutten om 
daar een doorstroomvoorziening van te maken. Er zijn wel plekken te bedenken maar ze 
liggen niet voor de hand en het zal zeker niet worden gedaan op een bedrijventerrein. Het 
moet echt passend zijn in de wijk. Het zouden bijvoorbeeld 2 aangrenzende appartementen 
kunnen zijn.
Ons Diemen wijst erop dat de wethouder niet concreet is. De wethouder straalt alleen de 
intentie uit dat het gaat worden geregeld.

VVD meldt dat er tegenwoordig heel veel dure appartementen leegstaan in Amsterdam. 
Wellicht is die leegstand die Diemen misschien ook nog gaat ervaren een mogelijkheid om 
tijdelijke huisvesting te organiseren samen met die verhuurders.

Wethouder Klaasse geeft aan dat de gemeente solidair wil zijn in de regio. Daarvoor zijn de 
eerste stappen al gezet. Ook de andere Amstelland-gemeenten moeten hierin stappen 
zetten en daar is wel zeker vindpotentieel. Belangrijk is dat het gaat om een clustering van 
appartementen omdat er ook begeleiding op zit maar op dit moment is er geen zicht op 
leegstaande appartementen in Diemen of een leegstaand kantoorpand waarin dat zou 
kunnen worden gerealiseerd.
De toegang is nog steeds in Amsterdam geregeld maar de Amstelland-gemeenten oefenen 
als het ware met de nieuwe functie van de toegang aan de hand van de veldtafel. De ambitie 
is om dit jaar de veldtafel en de centrale toegang in Amsterdam samen te laten werken en 
om zo langzaam lokale toegang te organiseren. Dat is op Diemens niveau niet haalbaar 
maar wel op Amstelland niveau. Hierdoor kan Diemen ook meer aan de knoppen zitten.

D66 vraagt of er geen toegang wordt geregeld via de Brede Hoed.

Wethouder Klaasse zegt dat als mensen bij de Brede Hoed komen het belangrijk is dat die 
de toeleiding kan regelen maar de Brede Hoed regelt niet de maatschappelijke opvang of 
beschermd wonen van dakloosheid. Dan komt het in contact met de veldtafel en daar vindt 
een verschuiving plaats naar de subregionale toegang. De ambitie is om daar ervaring mee 
op te doen want in al die jaren heeft Amsterdam dat gedaan. 
Het is belangrijk om regelmatig te evalueren omdat nog veel dingen duidelijk moeten 
worden, bijvoorbeeld hoeveel geld wordt gegeven aan Diemen. Gaan er op een gegeven 
moment tekorten ontstaan? Deze doorcentralisatie gaat stapje voor stapje en in eerste 
instantie liggen de risico’s nog bij Amsterdam. Maatschappelijke opvang wordt voorlopig nog 
niet doorgedecentraliseerd, ook niet qua geld. Beschermd wonen wel maar alleen voor 
nieuwe cliënten en in eerste instantie wordt het geld weer teruggegeven aan Amsterdam 
voor de uitvoering. In 2026 zal er een evaluatie plaatsvinden. Langzaam komen er dus meer 
verantwoordelijkheden naar de regiogemeenten maar ook de financiële risico’s en dat is 
spannend. Bij jeugdzorg ging het in één klap met een korting van 15% maar dat is hier 
gelukkig anders.
Waarschijnlijk is er sprake van relatief lage aantallen in Diemen maar dat is nog onzeker 
omdat er nog heel veel niet geregistreerd is. Het is bekend dat het alleen gaat om nieuwe 
gevallen maar dit moet heel goed worden gemonitord en het zou kunnen zijn dat het er meer 
worden door bijvoorbeeld in de toekomst een nog grotere krapte op de woningmarkt. In alle 
regio’s in de Randstad is sprake van dezelfde problematiek en daarom zal Diemen er niet 
direct failliet op gaan, ook omdat nog het risico de eerste jaren in Amsterdam ligt. Het zou 
wel mogelijk zijn dat hier meer kosten voor gemaakt moeten worden in de toekomst dan 
waaraan nu wordt gedacht.
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VVD zegt dat als meer bekend wordt gemaakt aan de inwoners dat hiervoor een beleid is en 
dat bijvoorbeeld economisch daklozen zich bij de gemeente kunnen melden het mogelijk is 
dat er nog een flink aantal mensen om die zorg gaan vragen die nu nog bij familie zitten.

Onafhankelijke Partij Diemen wijst erop dat als de mensen bij familie gaan wonen en ze 
hebben daar een postadres, dan zijn ze gewoon uit beeld. Waarschijnlijk zijn er veel meer 
gevallen van mensen die thuisloos zijn en bij familie wonen en waar de gemeente geen 
inzicht in heeft.

Wethouder Klaasse zegt dat het bij beschermd wonen alleen gaat om nieuwe gevallen. Dus 
alle mensen uit Diemen die nu in een beschermd wonen voorziening zitten blijven in eerste 
instantie voor rekening van de gemeente Amsterdam. De gemeente zal dus niet die mensen 
extra moeten gaan bekostigen. De gemeente heeft al ervaring met economisch daklozen. 
Het zijn zelfredzame daklozen en hopelijk is daar eerst in het netwerk opvang voor. Als aan 
al die mensen een urgentieverklaring zou worden gegeven is er tegelijk een acuut probleem 
want zelfs mensen die een urgentieverklaring hebben moeten nu al een jaar wachten. 
Bovendien kan dit een perverse prikkel zijn want als deze route wordt opengezet kan het zijn 
dat ineens heel veel jongeren ruzies hebben met hun ouders en zeggen van ik moet hier 
snel weg want anders dreigt er huiselijk geweld. Er moet dus een goede route zijn voor de 
meest kwetsbare mensen door ruimte te bieden zodat ze een jaar op adem kunnen komen 
en vanuit daar kunnen ze gaan zoeken naar mogelijk iets in de regio, daar zou een 
urgentieverklaring aan vast kunnen zitten, maar dat volgt dan op een uitgebreid 
zorgverleningstraject.

Onafhankelijke Partij Diemen vindt het bijzonder dat als deze mensen die bij familie wonen 
en die het meestal gewoon kunnen betalen en naar de gemeente gaan de gemeente dan 
zegt u heeft pech want u heeft een huis en u woont ergens en u heeft een postbus. De 
gemeente dient meer te doen voor dit soort mensen die wonen in Diemen. Mensen die 
tijdelijk beschermd gewoond hebben moeten na een jaar weer weg en dan kunnen ze weer 
terug bij familieleden. Dat is geen oplossing. De gemeente moet hiervoor een structurele 
oplossing gaan zoeken maar natuurlijk moeten perverse prikkel worden vermeden want niet 
voor iedereen kan een oplossing worden geboden.

VVD wijst erop dat in de verordening die door de raad is vastgesteld criteria staan voor wie 
er urgent zijn. De gemeente zou wel heel veel gevallen urgent willen maken maar daar is 
geen woonruimte voor. Door het gebrek aan betaalbare huisvesting en de druk op de 
middelbare huur kan de gemeente alleen voor de meest schrijnende gevallen een directe 
oplossing vinden of er moet iets worden gedaan met al die dure huizen die leegstaan en dan 
zou de gemeente contact met die verhuurders moeten opnemen.

Onafhankelijke Partij Diemen stelt dat de gemeente niet kan zeggen bekijk het maar tegen 
die mensen. Wat zijn de criteria om voor een urgentieverklaring in aanmerking te komen? 
Het kan dan nog een jaar duren maar dan hebben die mensen wel een stip op de horizon 
voor een huis in de toekomst want het gaat om oplossingen voor langere tijd.

VVD merkt op dat tegenwoordig een op de drie huwelijken mislukt. Die mensen hebben een 
huis nodig en het liefst snel. Binnen de woonruimte die er is in Diemen is dat niet zomaar op 
te lossen, ook niet binnen een jaar want er zijn ook wachtlijsten bij de middeldure huur.

Onafhankelijke Partij Diemen zegt dat er ook mensen zijn die meerdere keren trouwen. Niet 
alle mensen die uit elkaar gaan worden dakloos. Het gaat om een specifieke groep die bij de 
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familie terechtkomt. Wat kan de gemeente doen om die mensen een urgentieverklaring te 
geven? Wat zijn hiervoor de criteria?

Wethouder Klaasse benadrukt dat de gemeente altijd netjes is naar de bewoners en probeert 
om mensen zo goed mogelijk te helpen.

Onafhankelijke Partij Diemen komt morgen bij de wethouder langs met een brief waarin het 
staat.

Wethouder Klaasse vreest dat de VVD met de realistische boodschap komt want de druk op 
de woningmarkt is enorm en het is onmogelijk om nog meer mensen onder de criteria van de 
urgentieverklaring te laten vallen want urgenten hebben al 5 jaar wachttijd. Het beste is dat 
er veel sociale en middeldure woningen worden bijgebouwd. Daar worden nu stappen in 
gezet met bijvoorbeeld Holland Park en met kleine voorzieningen als Buitenlust. De vraag 
van de Onafhankelijke Partij Diemen over de criteria voor een urgentieverklaring zal 
schriftelijk worden beantwoord.
De opvang van kwetsbare EU-burgers en ongedocumenteerden valt onder de 
maatschappelijke opvang en dat is nog in handen van Amsterdam. Dit is nog niet de 
verantwoordelijkheid van Diemen.

GroenLinks vraagt hoe de raad verder op de hoogte wordt gehouden van de ontwikkelingen.

Ons Diemen merkt op dat de kwetsbare EU-burgers en ongedocumenteerden op geen 
enkele wijze in het stuk worden genoemd. Die raken dus een beetje tussen wal en schip. Ze 
worden niet menswaardig behandeld. Deze mogen door de Amstelland-gemeenten ook 
worden genoemd als een groep waarvoor oplossingen moeten worden bedacht.

VVD is van mening dat er zeer zinnige dingen staan in het advies van de WMO-raad en de 
beantwoording van het college is goed zoals dat is meegenomen. De wethouder heeft nog 
niet gereageerd op de opmerking dat de fractie de raadsvoordracht moeilijk vond te lezen en 
dat gold ook voor de nieuwe mensen.

Wethouder Klaasse zegt dat de raadvoordracht juist heel goed is omschreven maar het is 
een heel complex dossier dat lastig is om snel te doorgronden. Dit is een doorlopend proces 
waarin in de loop van de jaren steeds meer duidelijk wordt over de aantallen, over de 
financiering, over de samenwerking, over misschien mogelijke doorstroomlocaties die in 
Diemen worden gerealiseerd. De raad wordt daar telkens van op de hoogte gebracht door 
informatie van het college en het is goed om in de transformatiecommissie hier regelmatig 
een update van te geven en mogelijkerwijs jaarlijks een schriftelijke rapportage.
Voor ongedocumenteerden is wettelijk niets vastgelegd maar Amsterdam biedt een bed, bad 
en broodregeling en dat is in principe voor de hele regio.

Ons Diemen merkt op dat dit probleem in de regio moet worden opgepakt. Dan gaat het niet 
alleen om ongedocumenteerden maar ook om mensen uit Schengenlanden waar de 
werkgevers onbehoorlijk mee omgaan. Zij raken tussen wal en schip en daarom is het 
belangrijk dat ze ook benoemd worden in het regioplan. De fractie zal zich nog beraden op 
een toevoeging aan het plan.

VVD zegt dat voor nieuwe mensen ingewikkelde zaken helder moeten worden verwoord. De 
materie kan best toegankelijker worden geformuleerd.
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D66 constateert dat in de stukken de groepen buiten Europa wel degelijk worden benoemd. 
Explicieter moet worden aangegeven dat dit geen onderdeel is van de plannen. Als dit heel 
belangrijk is moeten daar bovenwettelijke dingen voor gebeuren maar het is een separate 
discussie. Overigens was het lastig dat eerst de stukken van Amsterdam werden 
aangeboden en toen pas die van Diemen. Dat maakte het een beetje onleesbaar. Als de 
stukken van Amsterdam ondersteunend waren geweest, was het al helderder geweest in de 
behandeling van de stukken.

Onafhankelijke Partij Diemen wijst Ons Diemen erop dat deze mensen een andere status 
hebben en dat het in deze raadsvoordracht niet over deze groep gaat. Ze komen in de 
positie dat ze geen werk meer hebben en dat ze dan iets anders moeten zoeken qua 
woonruimte. Dat is ook tijdelijk want het gaat om tijdelijke arbeid. Deze mensen vallen onder 
een heel andere regeling.

Ons Diemen zegt dat dit net zo relevant is als een individueel geval die bij allen bekend is. 
De ambtenaren doen erg hun best om alle problemen op te lossen. Dat gaat niet altijd maar 
dit is een probleem dat eventueel bekeken moet worden.

Onafhankelijke Partij Diemen constateert dat Ons Diemen veel woorden gebruikt maar geen 
antwoord geeft.

Wethouder Klaasse herhaalt dat Amsterdam dit doet en dan hoeft het niet subregionaal te 
worden aangepakt. Het is bekend dat in de gemeente Aalsmeer arbeidsmigranten een issue 
is maar dit is niet het probleem dat het college wil adresseren met dit plan. Als 
arbeidsmigranten uit bijvoorbeeld Polen in Nederland geen werk meer hebben staat het hen 
vrij om ergens anders werk te zoeken of om weer terug te keren naar hun thuisland om daar 
werk te zoeken. Bovendien heeft Diemen al zelf een ruimteprobleem maar als Ons Diemen 
iets wil voorbereiden kan hierover met spreker overleg worden gevoerd over wat wel en niet 
haalbaar is.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk naar de raad gaat.

7. Actieplan Eenzaamheid

D66 vindt dat dit probleem een integrale aanpak verdient waarbij per persoon goed wordt 
gekeken wat nodig is en welke hulpmiddelen noodzakelijk zijn. Er is helaas geen pasklare 
oplossing en daarom is het goed om in de komende jaren te kijken hoe de integrale aanpak 
gaat lopen en wat het oplevert. Er is een risico dat de subsidie vanuit de provincie niet wordt 
verstrekt en dat er dan gesneden moet worden in de integrale aanpak. Toch is het belangrijk 
dat de integrale coördinator aan de slag kan gaan. D66 ziet graag dat het hele plan ten 
uitvoer komt en dan moet dat risico maar worden genomen.

PvdA zegt dat de indeling van Movisie een mooie kapstok geeft om te bekijken wat de juiste 
partner is om eenzaamheid te bestrijden. Eenzaamheid komt in Diemen veel voor en zelfs 
meer dan gemiddeld in Nederland. Daarom is het goed dat er op wordt ingezet en nog 
ingezet gaat worden. Er dient gezocht worden naar een communicatiestijl die bij de 
betreffende groep past.
Er wordt gezegd dat er veel eenzaamheid voorkomt bij mensen met een migratieachtergrond 
maar dit wordt niet teruggevonden in de acties en het wordt ook niet meer genoemd in 
hoofdstuk 11, punt 4 als een risicogroep. Is daar een reden voor? Is er niet een rol voor 
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religieuze organisaties in het actieplan? Amsterdam heeft de regels voor aanvullend 
openbaar vervoer voor 75 plussers gewijzigd. Hierdoor kan de sociale mobiliteit voor die 
groep in gevaar komen wat isolement kan geven. Geldt dat ook voor Diemen? De foto op de 
nota zou de volgende keer wat diverser mogen want eenzaamheid wordt hier gekoppeld aan 
de groep ouderen terwijl is geconcludeerd dat de groep veel ruimer is.
VVD merkt op dat er ook een jongedame tussen de ouderen op de foto staat maar misschien 
zorgt zij voor de begeleiding. Bij eenzaamheid moet ook worden gedacht aan mensen met 
psychische beperkingen die sowieso al meer moeite hebben met het leggen van contacten. 
Wat eenzaamheid is wordt goed beschreven in het document. Uit de gezondheidsmonitor 
blijkt dat 1 op de 8 inwoners van Diemen zich ernstig eenzaam voelt en zelfs ernstige 
eenzaamheid neemt toe. Door de coronacrisis voelt ruim een kwart van de inwoners van 
Diemen zich eenzamer dan anders. Er zitten veel goede vertegenwoordigers in de 
werkgroep maar de jongerenraad wordt daarin gemist.
Het is heel goed dat er nieuwe manieren van samenwerking worden aangegaan zodat het 
voor partners makkelijker is om contacten te leggen en elkaar te vinden. Begrepen wordt dat 
de werkgroep in stand blijft en een controlerende functie heeft hoe het actieplan wordt 
uitgevoerd. Is dat juist? Communicatie met de bewoners en organisaties is belangrijk om dit 
plan verder uit te rollen maar communicatie over waar hulp is, is ook van groot belang.
Belangrijk is dat bekendheid wordt gegeven het online hulpmiddel Uptalk. Er moet blijvend 
aandacht zijn voor het actieplan en de vraag is hoe dat wordt vormgegeven. De raad zou 
moeten worden geïnformeerd over de kosten van de app. Wordt bijgehouden hoeveel 
mensen van die app gebruikmaken? Kunnen niet beter de gebruikelijke sociale media en de 
gemeentelijke website worden gebruikt om mensen te stimuleren waar ze hun informatie 
meestal vinden want dit is iets nieuws? In ieder geval dient te worden gevolgd wat het nut is 
van die app. Apps hebben namelijk de neiging om veel te kosten en weinig op te leveren 
omdat mensen er niet naar zoeken. Kan worden gestuurd op een x aantal mensen dat de 
gemeente hiermee wil bereiken en wat is dan de succesindicator? Hoe wordt voorkomen dat 
€ 3000 wordt betaald voor een app waarvoor misschien 10 of 20 mensen zich aanmelden?
Mobiliteit voor ouderen is ontzettend belangrijk. Kan hier meer uitleg over worden gegeven? 
Er gaat gekeken worden of dat nog beter kan, misschien een eigen taxi met vrijwilligers voor 
de gemeente. Waarom doet het Wmo-vervoer dat niet? De laatste kilometer voor ouderen is 
heel moeizaam. Berkenstede ligt bijvoorbeeld onhandig voor oudere mensen vanwege de 
afstand tot de winkels en daarvoor zou een nieuwe mobiliteitsmogelijkheid in Diemen wellicht 
een oplossing zijn want mensen moeten bijvoorbeeld vaak een half uur wachten op het 
Wmo-vervoer.
De VVD is voor de consulent eenzaamheid en verbinding gezien alle acties die nog moeten 
worden gedaan. Klopt het dat die € 130.000 nodig is voor de consulent, het faciliteren van 
tablets, het uitrollen van de app en eventueel ook nog mobiliteit waarvan de gemeente 
Diemen zelf € 49.000 moet bijdragen?

GroenLinks constateert dat de eenzaamheid in Diemen hoog is en nog is toegenomen door 
de coronacrisis. Uit de resultaten van de gezondheidsmonitor blijkt onder andere dat 43% 
van de inwoners tussen 18 en 34 jaar eenzaam is. Dat zal een grote groep studenten zijn 
waar de fractie constant aandacht voor heeft gevraagd en daarom is het goed dat in het 
actieplan ook daar de focus op wordt gelegd. De hoogste eenzaamheidcijfers liggen bij 
inwoners met een migratieachtergrond maar deze groep wordt niet benoemd als focusgroep. 
Wat is hiervan de reden? De fractie kan zich vinden in het aanstellen van een consulent 
eenzaamheid en verbinding om het actieplan aan te jagen, de acties monitort en goed 
contact houdt met alle betrokkenen. De inzet van de consulent wordt wel gekoppeld aan de 
subsidie van de provincie maar het is nog niet zeker dat de gemeente die subsidie ontvangt. 
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Welke acties kunnen dan wel worden ingezet als die subsidie niet wordt gekregen? Worden 
de acties dan nog wel aangejaagd en gemonitord? 
Begin 2023 wordt geëvalueerd hoeveel mensen er zijn bereikt. Op welke manier wordt dan 
vastgesteld dat mensen zijn bereikt? Bekend is dat het bij studenten die zich eenzaam 
voelen moeilijk is om vraag en aanbod bij elkaar te brengen. Hopelijk kunnen door dit 
actieplan inwoners worden bereikt en verder worden geholpen.
Ons Diemen vindt het een goed doordacht plan en er staan dingen in die de fractie al eerder 
heeft voorgesteld. Uptalk is dor de fractie gedeeld met de campus en hopelijk wordt er ook 
gebruik van gemaakt. Er zijn heel veel acties en als je maar genoeg aan de touwtjes trekt 
komt er wel een naar beneden. Hopelijk gaat dit ook zo werken.
Dit is meer een startnotitie en daar moet een cijfermatige onderbouwing bij komen met 
structurele en eenmalige kosten voor de uitvoering van het plan. De subsidies lopen nog 3 
jaar maar er is geen garantie dat dat verder doorloopt.

Ouderenpartij Diemen zegt dat dit wel heel erg gaat over de gemeente en de ketenpartners 
en de instanties die professioneel betrokken zijn maar pas op pagina 3 van het actieplan 
bleek dat het is bedoeld als gereedschap voor de medewerkers van de gemeente en als 
middel om alert te blijven op eenzaamheid. Het is dus geen plan voor de eenzame 
Diemenaar of de Diemenaar die eenzaam kan worden. De plannen zijn erg gericht op 
voorlichting, signalering bewustwording en samenwerking. 
Het plan zou een overzicht bieden van alles wat er in Diemen gedaan wordt omtrent 
eenzaamheid maar het is zeker niet volledig. Gemist worden de vele vooral 
vrijwilligersorganisaties die een podium bieden om eenzaamheid tegen te gaan zoals de 
ASV die maandelijks in de Schakel zo’n 500 mensen gelegenheid geeft om te bridgen, 
klaverjassen enzovoort. Gemist worden ook de kerken met hun kerkdiensten en die aan 
oude kerkgenoten een kaartje of een bloemetje sturen en de zangkoren en 
sportverenigingen die ook een bijdrage leveren aan bestrijding van eenzaamheid. Deze 
organisaties worden wel genoemd maar met name om te signaleren en niet om hun rol als 
bestrijder van eenzaamheid. Hun aanbod moet worden toegevoegd aan bijlage 1.
Wat heeft iemand aan de nog ontwikkelen app als die geen internet heeft? Voor ouderen is 
het veel meer een mobiliteitsvraagstuk. De invoering van gratis openbaar vervoer voor AOW-
ers en de verruiming van de stadspas dragen bij aan hun mobiliteit. Daarom is de fractie een 
groot voorstander van een proef met aanvullend vervoer van de Stichting Heen en Weer. 
Misschien kan er wel een basisbaan van gemaakt worden.
Corona heeft de bestaande eenzaamheid onder met name migranten, ouderen, jongeren, 
studenten en alleenstaanden vergroot. Minimaal jaarlijks dient de raad een terugkoppeling te 
ontvangen.

Onafhankelijke Partij Diemen constateert dat de focus ligt op een aantal groepen maar daar 
mag de gemeente zich niet tot beperken. Bij alle instrumenten om de mensen te bereiken 
kan ook een app helpen om hen uit de eenzaamheid te halen. Met dit plan kunnen ook de 
fracties aan de gang gaan. Heel belangrijk zijn de mensen die op dit moment bezig zijn om 
de eenzaamheid te bestrijden en op bezoek gaan bij de mensen om met ze te praten over de 
eenzaamheid en hen op dingen te wijzen.

Ouderenpartij Diemen wijst erop dat in het actieplan niets staat over de rol van de fracties. 
Dit is een ontzettende dooddoener als reactie op de bijdrage van de fractie.

Onafhankelijke Partij Diemen stelt dat de fracties er alles mee te maken hebben. Ze kunnen 
verbeteringen aanbrengen.
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Ouderenpartij Diemen constateert dat de Onafhankelijke Partij Diemen niets begrepen heeft 
van de bijdrage van de fractie.

Wethouder Klaasse zegt dat dit een nieuwe stap is om hier nog meer in te doen. Deze 
problematiek is stevig aanwezig en mogelijk door corona nog steviger geworden. Het 
percentage ernstig eenzamen is gestegen van 7 naar 13. Dat is vergelijkbaar met de regio 
maar wel iets hoger dan in andere regio’s in Nederland. Wellicht zou er wat kunnen worden 
geleerd van hoe in de uithoeken van Nederland aan sociale cohesie en sociale opbouw 
wordt gedaan. Voor de uitvoering van het plan wordt ambtelijke capaciteit tekort gekomen en 
daarom is er een consulent eenzaamheid in opgenomen.
Er wordt van uitgegaan dat de provincie het geld geeft maar als dat toch niet het geval is 
heeft de raad ook het budgetrecht om meer geld beschikbaar te stellen om alle acties te 
kunnen uitvoeren. De provincie is ambtelijk zeker positief over het plan en hopelijk zal de 
provincie ook uiteindelijk leveren maar als dat toch niet het geval is zal de raad hiervan op de 
hoogte worden gesteld of er kan een voorstel in een kwartaalbrief worden opgenomen en 
wanneer de raad daarmee akkoord gaat kan alsnog worden doorgegaan met de uitvoering 
van het plan. Natuurlijk kan de raad ook altijd een motie indienen.
Migranten worden een paar keer genoemd maar gemist wordt Vluchtelingenwerk als partner 
in het stuk. Dit is besproken met de beleidsmedewerker diversiteit en het is belangrijk om het 
een inclusief stuk te laten zijn. Dat betekent dus niet dat doelgroepenbeleid moet worden 
toegepast want dan sluit je per definitie groepen uit. Als je bijvoorbeeld zegt dat je je moet 
richten op Marokkaanse huismoeders ben je je aan het reduceren tot 2 kenmerken en niet 
alle Marokkaanse huismoeders zijn eenzaam. Veel meer moet worden gedacht vanuit de 
problematiek van wie is eenzaam en hoe gaan we ze bereiken. In eerste instantie vanuit de 
eigen ambtenaren en vanuit de netwerkpartners. Als er nog meer blinde vlekken zijn worden 
die aangepakt via community building en dan worden zeker migrantengroepen 
meegenomen.

GroenLinks vraagt hoe in de vraagstelling in de gezondheidsmonitor tot deze informatie is 
gekomen.

Wethouder Klaasse zegt dat de gezondheidsmonitor spoedig naar de raad wordt gezonden. 
Er is gevraagd hoe mensen zich voelen naar aanleiding van een aantal kenmerken over 
gezondheid en vervolgens zijn er een aantal achtergrondkenmerken benoemd. Dan zie je 
waar risicofactoren zitten maar de inclusieve aanpak is kijken naar het probleem, 
bijvoorbeeld schuldenproblematiek, en je gaat dat met elkaar aanpakken. Als er nog blinde 
vlekken zijn is het interessant om daar andere instrumenten voor te gebruiken zoals 
community building.

PvdA legt uit dat de vraag was dat mensen niet meer kunnen worden teruggevonden in de 
netwerken.

Wethouder Klaasse geeft aan dat alle instrumenten en organisaties worden opgezocht om 
blinde vlekken weg te nemen. Er wordt gewerkt vanuit het probleem en niet vanuit iemands 
achtergrond omdat mensen veel verschillende kenmerken hebben van niet alleen vrouw, niet 
alleen Marokkaans maar ieder mens is een combinatie van factoren. De 
inclusiviteitsgedachte is dat iedereen mee moet kunnen doen en de beleidsmedewerker 
diversiteit heeft daar in de opbouw van het plan oog voor gehad.
De kosten van de app zijn nog niet helemaal uitgewerkt. Als verder met dit plan aan de slag 
wordt gegaan wordt dat verder uitgekristalliseerd. Waarschijnlijk is het ongeveer € 15.000 
maar daar zit ook een publiciteitscampagne in. Het is niet zuiver om alleen Facebook te 
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gebruiken omdat veel mensen niet op Facebook zitten. Het is wel heel slim om op Facebook 
reclame te maken voor de app. De communicatie dient te worden gedaan via print, via 
Facebook, via andere sociale media, Diemer Info, Diemer Nieuws et cetera. Daar is de app 
een hele mooie aanvulling op en daar kan ook veel andere informatie in worden opgenomen.
Sportverenigingen, culturele verenigingen, ASV hebben ook een aanbod en de gemeente wil 
ook daarover met hen in gesprek gaan. Aan SV Diemen zou bijvoorbeeld kunnen worden 
gevraagd om een activiteit te organiseren voor bepaalde eenzame groepen zoals expats of 
wandelvoetbal voor senioren. De gemeente kan er dan weer bij helpen om dat bij iedereen 
op het netvlies te krijgen.
De jongerenraad zit in het participatieproces maar niet in de commissie. Daar zitten vooral 
de professionals in. De PCOB, de jongerenraad, de Wmo-raad enzovoort zijn hierin 
meegenomen en zijn dus gesprekspartners.

VVD vraagt of de gemeente kan volgen hoeveel mensen gebruikmaken van de app.

Wethouder Klaasse zegt dat als maar 20 mensen de app gebruiken geconstateerd moet 
worden dat de communicatie niet goed is verlopen. Het is zeker te volgen hoeveel keer de 
app is gedownload. De gemeente kan nog wel veel meer gaan onderzoeken van daar zit nog 
een blinde vlek maar soms kun je beter zeggen van laten we maar iets gewoon proberen. 
Dan kost het misschien wel € 15.000 en dan kan er aan worden geschaafd of het iets is.
In de aanbesteding van de Wmo is opgenomen dat aan de slag wordt gegaan met 
vrijwilligersvervoer. Zo functioneert er een seniorentaxi in de Rivierenbuurt in Amsterdam 
Zuid. Het zou heel nuttig kunnen zijn om dat in Diemen ook uit te rollen maar er moeten nog 
een aantal inventariserende gesprekken worden gevoerd met de initiatiefnemers. Voorts 
dient nog te worden afgewacht wat het Wmo-vervoer verder in het vat heeft zitten en er zijn 
ook nog andere ideeën dat mensen zich bijvoorbeeld vrijwillig kunnen aanmelden als 
chauffeur en dat zou bijvoorbeeld ook vorm kunnen worden gegeven via de Stichting Welzijn 
Diemen.

VVD merkt op dat ook moet worden gekeken naar ervaringen in andere gemeenten. Er moet 
wat meer worden nagedacht over wat willen we behalen en wat zijn de doelen en er dient 
niet zomaar met iets te worden begonnen want er moet efficiënt met de gelden worden 
omgegaan.

Wethouder Klaasse verwacht dat met de 10.000-€ 15.000 voor de app een goede slag kan 
worden gemaakt. Uiteraard zal het gebruik daarvan moeten worden geëvalueerd en dat kan 
ook technisch plaatsvinden zoals hoeveel keer is het gedownload et cetera. De tablets is een 
behoorlijke kostenpost en dat moet ook verder worden uitgewerkt. Het beeld is dat het beste 
is om dat met het Leef- en leerpunt van de OBA te doen. In eerste instantie zal aan mensen 
een tablet worden uitgeleend zodat mensen er aan kunnen wennen en het misschien ook 
wel zelf willen aanschaffen. Als ze dat niet kunnen bekostigen kan vanuit de bijzondere 
bijstand worden bekeken of daar nog iets in te doen is. Zo kan met een relatief klein aantal 
pallets een flinke groep worden bereikt en dat is een beter concept dan Compaan waar de 
gemeente in oplopende mate geld voor moet betalen en de gebruiker abonnementsgeld.
Hopelijk krijgt de gemeente € 80.000 van de provincie. Daarnaast gaat de gemeente er zelf 
ook nog € 50.000 instoppen en dan wordt gekomen op een totaalbedrag van € 130.000. Als 
het geld van de provincie wegvalt is het aan de raad of die er € 80.000 uit eigen middelen in 
wil gaan steken. In eerste instantie zijn het pilots maar de gemeente zou kunnen besluiten 
dat een bepaalde activiteit moet worden voortgezet of dat het opgaat in een combinatie met 
de diversiteitsmedewerker en dan zou er op termijn weer op kunnen worden bezuinigd maar 
het is nu moeilijk te zeggen hoe structureel die kosten zijn.
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De grootste kostenpost is de consulent eenzaamheid, dat is al gauw een halve ton. De app 
zal ongeveer € 15.000 kosten. Afhankelijk van hoeveel tablets worden aangeschaft gaat dit 
tussen de 10.000 en € 25.000 kosten. Als wat betreft mobiliteit bijvoorbeeld zou worden 
aangesloten bij de Stichting Heen en Weer is het de vraag met hoeveel vervoersmiddelen 
wordt begonnen maar dan zit je al gauw op 15.000-€ 25.000 en als het heel succesvol is zou 
het wellicht nog verder kunnen worden uitgebreid. In totaal wordt dan bijna uitgekomen op € 
130.000 als het totale plan wordt uitgevoerd.

Ouderenpartij Diemen heeft de indruk dat het college wacht op de subsidietoekenning door 
de provincie. Die komt op zijn vroegst in augustus of misschien nog wel later als de 
beslissing al positief is. Zou het niet beter zijn om in de 1e kwartaalbrief hierover iets voor te 
stellen aan de raad? Dan kan zonder probleem aan de slag worden gegaan.

Wethouder Klaasse merkt op dat de provincie binnen 16 weken moet komen met een reactie 
op het verzoek om subsidie. Hopelijk komt het al eerder maar de gemeente is al met heel 
veel acties bezig. Als de raad zegt we vinden het zo belangrijk, neem het op in de volgende 
kwartaalbrief. Dan zou nu in ieder geval al tegelijk de consulent eenzaamheid kunnen 
worden geworven.

Ouderenpartij Diemen nodigt het college uit om daar al in de 1e kwartaalbrief een voorstel 
voor te doen.

Wethouder Klaasse vraagt de raad om zich daar dan in de tweede termijn over uit te 
spreken.

VVD vraagt zich af of de gemeente nog wel de subsidie krijgt als blijkt dat al volop met het 
plan wordt gewerkt.

Wethouder Klaasse heeft zowel met de gedeputeerde als ambtelijk contact gehad met de 
provincie en het kan cofinanciering zijn of voor een deel al lopende projecten mits die van 
recente datum zijn en niet van jaren terug.
Over de financiering is zo net al een en ander uitgelegd maar het staat nog niet in het plan 
omdat dit afhankelijk is van hoe het precies gedaan gaat worden. Eventueel zou het 
verkrijgen van de subsidie in de kwartaalbrief als risico kunnen worden opgenomen.
Telkens als er een stap is gezet zal de raad hiervan op de hoogte worden gesteld. De raad 
wordt dus telkens geïnformeerd wanneer bijvoorbeeld de consulent eenzaamheid is 
aangesteld of wanneer de app in bedrijf is of wanneer wordt overgegaan tot het uitlenen van 
tablets et cetera. Periodiek zullen alle acties worden doorgegeven of misschien worden 
besproken in de commissie Transformaties zodat de raad ervan op de hoogte is hoe de 
uitvoering loopt, waar de successen zitten en waar het wat minder gaat, bijvoorbeeld als de 
app niet zo goed loopt.

VVD vraagt waar de grootste knelpunten op korte termijn zitten als het gaat om de zaken 
waaraan in totaal € 130.000 wordt uitgegeven.

Wethouder Klaasse zegt dat dat ook afhankelijk is van wat een fractie het meest belangrijk 
vindt, de ene vindt mobiliteit het belangrijkste en de andere misschien de tablets. Als wordt 
gekeken naar de manier van werken is de consulent het belangrijkste want dan kunnen snel 
stappen worden gemaakt om de andere zaken uit te rollen. De consulent is de grootste 
kostenpost en als de subsidie niet wordt gekregen en de raad de vinger op de knip houdt 
kunnen waarschijnlijk in een minder hoog tempo de andere acties worden uitgerold. Als de 
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raad zegt besteedt alleen de € 49.000 uit de coronagelden, dan zal een keuze moeten 
worden gemaakt tussen tablets en mobiliteit want beiden tegelijk gaat niet.

D66 gaat het niet zozeer om de hulpmiddelen maar om de integrale aanpak en dat 
vervolgens die middelen worden ingezet en de mensen kunnen worden gevonden en in hun 
behoeftes kan worden voorzien.

VVD zegt dat het inderdaad gaat om waar de behoefte aan is bij de mensen. Er moet goed 
worden gekeken waar de grootste behoefte aan is maar het proces dat door de wethouder is 
ingezet is gewoon goed.

Wethouder Klaasse legt uit dat het plan is opgesteld als een totaalplan. Daar zijn middelen 
bij gezocht en als er een gat wordt geschoten in de middelen moeten of andere keuzes 
worden gemaakt of er moet op een andere manier voor dekking worden gezorgd maar in de 
raad wordt geproefd dat daar in principe wel draagvlak voor is en in de tussentijd wordt 
geprobeerd om met eigen middelen en de subsidie van de provincie het plan uit te voeren. 
Mogelijkerwijs zal het als risico worden opgenomen in de kwartaalbrief.

Ons Diemen vindt ook dat de integrale aanpak het belangrijkste is. Mensen in een 
sociaaleconomisch isolement hebben waarschijnlijk niets aan de app. Voor een groot 
gedeelte bestaat het plan uit nieuw beleid en daarom zou het moeten worden gezien als een 
startnotitie. Straks dient bijvoorbeeld in een kwartaalbrief een goede financiële onderbouwing 
van het geheel te worden gegeven.

D66 ziet ook graag dat het als een risico wordt benoemd. Er moet voortvarend met het hele 
plan aan het werk worden gegaan en dit moet niet als een belemmering worden gezien.

PvdA wijst erop dat in Amsterdam per 1 januari wijzigingen plaatsvinden voor 75 plussers 
wat betreft het aanvullend openbaar vervoer. Heeft dit voor Diemen ook gevolgen want dit 
kan het sociaal isolement voor die mensen nadelig beïnvloeden?

GroenLinks vraagt of verder kan worden gekeken naar waarom onder de groep van 
migranten de eenzaamheid zo hoog is en of dit vervolgens kan worden aangepakt.

Wethouder Klaasse legt uit dat dit geen startnotitie is maar een uitvoeringsplan. Het is in 
principe gemandateerd aan het college maar omdat dit zo’n belangrijk onderwerp is en de 
raad hier regelmatig om heeft gevraagd is het uitvoeringsplan iets naar voren gehaald. In 
november is aan Ons Diemen toegezegd dat dit nog voor de verkiezingen zou worden 
gedaan. Het is goed om de haast erin te houden want het heeft al te lang geduurd met eerst 
het integrale sociaal domeinplan en vervolgens heeft corona vertragend gewerkt. In een 
aparte notitie of in een kwartaalbrief zal meer financiële onderbouwing worden gegeven of 
tijdens de transformatiecommissie.
De door de PvdA genoemde wijziging in het openbaar vervoer voor 75 plussers en 
Amsterdam is niet bekend. Daarom het verzoek aan de fractie om deze vraag technisch te 
stellen, dan zal dat worden uitgezocht maar het kan zijn dat het specifiek is voor Amsterdam. 
Voor het Wmo-vervoer heeft de gemeente een eigen contract en dat gaat niet via 
Amsterdam.
Uit de gezondheidsmonitor blijkt inderdaad dat er bij migranten meer eenzaamheid is. Vaak 
is daar sprake van schuldenproblematiek maar dit komt ook bij andere mensen voor. Dat 
wordt dus aangepakt maar specifiek bij migranten speelt dat zij vanuit een andere context in 
een nieuwe omgeving komen en nieuwe relaties aan moeten gaan en vaak geen sociaal 



16

netwerk hebben. Dat dient te worden opgepakt en daar kan bijvoorbeeld Vluchtelingenwerk 
een rol spelen. Deze typische situatie geldt bijvoorbeeld ook voor internationale studenten 
maar over voor mensen die vanuit Zuid-Limburg, Friesland of Twente in Diemen komen 
wonen en al hun vrienden nog in de regio wonen. Ook daar is het slim om te kijken naar wat 
het gemis is en hoe dit kan worden opgelost. Dit wordt bijvoorbeeld gedaan via community 
building bij de Beukenhorst en de Rode Kruislaan.

8. Herbenoeming leden algemeen bestuur Florente

VVD vindt het altijd zeer mooi dat er mensen zijn die zich voor dit soort functies beschikbaar 
stellen. Met het voorstel zal worden ingestemd.

PvdA dankt de bestuursleden die afscheid hebben genomen voor al hun werk en is blij dat 
de heer Kuipers en mevrouw Bruins plaats willen nemen in het nieuwe bestuur.

Onafhankelijke Partij Diemen stemt ook in met het voorstel en bedankt de aftredende 
mensen voor hun inzet.

GroenLinks kan ook instemmen met de gevraagde beslissing en is blij dat de 2 
bestuursleden verder willen gaan. Het zou mooi zijn als ook de medezeggenschapsraad 
wordt vertegenwoordigd in het bestuur.

Ons Diemen dankt de aftredende bestuursleden voor hun inzet en gaat akkoord met de 
voorgestelde benoeming.

D66 dankt ook de aftredende leden en wenst de nieuw aantredende leden succes.

Ouderenpartij Diemen gaat ook mee met de gevraagde beslissing.

Wethouder Klaasse heeft begrepen dat de procedure voor de benoeming van een 
vertegenwoordiger uit de GMR is gestart. Hopelijk kan de goedkeuring van die benoeming 
voor de zomer plaatsvinden.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

8. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 22.19 uur.


